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Sprawozdanie Zarządu Klubu 

SKŁAD ZARZĄDU. Zarząd wybrany na Walnym Zgromadzeniu 

w dniu 28 listopada 1937 roku ukonstytuował się jak następuje: Prezes 

- inż. Jan Liwowski - Kandydat Dyrekcji T. F. S. J., zgodnie z § 17 

Statutem Klubu, wybrany jednogłośnie przez Walne Zgromadzenie, 

Wice-Prezes i Kierownik Wydziału Sportowego - inż. Jan Hertz, sek

retarz - p. Eugeniusz Jankowski, skarbnik - inż. Stanisław Kaszer, 

gospodarz - inż. Olgierd Bobowski, członkowie wydziału sportowego -

p.p. Janina Nowicka i Henryk Lasota; zastępcy: gospodarza - p. Jan 

Goździk, sekretarza - p. Henryk Kamiński, czł. wydz. sportowego -

p. Juliusz Mutschke. 

Do współpracy Zarząd dokooptował, zgodnie z uchwałą Wal_ne

go Zgromadzenia, p. Stefana Mędrzyckiego z funkcją zastępcy skarbni

ka oraz p. Helenę Szymł!ńską. 

ZMIANY w ZARZĄDZIE. W dniu 8 marca 1938 roku inż. Olgierd 

Bobowski zrzekł się funkcji gospodarza Klubu, którą oljął p. Henryk 

Lasota. Funkcję p. Lasoty o_!?jął inż. Bobowski. W miesiącu lipcu 1938 r. 

przestała pełnić funkcję członka wydziału sportowego p. Janina Nowicka 

z powodu wyjazdu z Tomaszowa. 

ILOŚĆ ODBYTYCH POSIEDZEŃ, Z WAŻNIEJSZYMI PRZEDMIO

TAMI DYSKUSJI. W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 47 posie

dzeń, na których przedmiotami dyskusji i uchwał były: organizacja im

prez sportowych, zgłaszania członków na kursy, utworzenie grupy mło

dzików przy Klubie, starania Zarządu w celu przyjęcia Klubu do _Pol

skiego Związku Piłki Nożnej, zwołanie Nadzwyczajnego Walnego "2gro

dzenia w dniu 23. I. 1938 r. w celu zmiany statutu Klubu, organizacja 

zawodów i spływu do Spały, urządzenie obozu narciarskiego, kontrola 

składek członkowskich, organizacja sekcyj: sportów zimowych, strzelec

kiej i szachowej, powiększenie lokalu klubowego, starania u Dyrekcji 

T.F.S.J. o powiększenie subsydium, sprawa zmiany systemu wydawania 

sprzętu członkom, kontrola sprzętu i zakup nowego sprzętu, uruchomie-

nie warsztatu budowy kajaków wyścigowych, zmiana legitymacji człon- ' 

kowskich, remont boiska i sprawa przeniesienia szatni bliżej boiska, 

sprawa statutu dla klubu piłki nożnej, zatwierdzenie regulaminów dla 

sekcji bokserskiej i strzeleckiej, sprawa zorganizowania przez Klub kur-

su bokserskiego dla młodzików w wieku od 14 do 18 lat, oraz sprawa 

rocznego walnego zgromadzenia członków Klubu. 

KORESPONDENCJA. Ogółem Klub otrzymał 420 listów łącznie 

z komunikatami, wysłał 575 listów. 

RUCH CZŁONKÓW. Na początku roku było 315 członków, na 

dzień 1 listopada wypada 353 członków w tym 252 mężczyzn i 101 

kobiet; 
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2 członków honorowych, 8 wspierających i 343 czynnych. 

W okresie od dnia 21. XI - 1937 do 1. XL 1938 r. przybyło 50 

mężczyzn i 7 kobiet, razem 57 członków, ubyło 5 mężczyzn i 14 kobiet 

razem 19 członków. 

ŻYCIE TOWARZYSKIE. W dniu 5 stycznia 1938 r., odbył się 

w Kasynie T.F.S.J. „Opłatek" dla członków Klubu i ich rodzin; połączo

ny z zabawą towarzyską. 
W uroczystości „Opłatka" wzięło udział około 300 osób. W dniu 

4 września Klub zorganizował całodzienną wycieczkę na „Białą Górę", 

w której wzięło udział około 50 osób, udając się na wycieczkę ka

jakami, rowerami i wozem drabiniastym. W klubie znajduje się wiele 

różnych gier towarzyskich, z których w wolnych chwilach korzystają 

członkowie. Najbardziej popularną jest gra w damkę i w szachy. Zor

ganizowana sekcja szachistów uprawia systematycznie treningi oraz 

urządziła 2 turnieje towarzyskie z miejscowymi organizacjami. 

UDZIAŁ CZŁONKÓW ZARZĄDU NA ZEWNĄTRZ. W związku 

z członkowstwem Klubu w wielu organizacjach sportowych, o czym po

dajemy poniżej, członkowie Zarządu . występowali w imieniu Klubu i bra

li czynny udział w następujących okolicznościach: na walnym zebraniu 

delegatów Warszawskiego Okręgu P.Z.K. w dniu 15 grudnia 1937 roku 

w Warszawie, na konferencji sportowej lekkoatletycznej w dniu 17 grud

nia 1937 w Łodzi, w Zjeździe delegatów Polskiego Związku Kajakowe

go w dniu 20 lutego 1938 roku, na walnym zebraniu Łódzkiego Okrę

gowego Związku Lekkoatletycznego w Łodzi w dniu 6 lutego, na kon

ferencji sportowej zwołanej przez Miejski Komitet P.W. i W.F. w dniach 

14 lutego i 13 października, na walnym zebraniu Łódzkiego Okręgowe

go Związku Kolarskiego w Łodzi w dniu 6 marca 1938 roku, na wal

nym zebraniu Łódzkiego Okręgowego Związku Bokserskiego w dniu 

28 maja, na konferencji sportowej zwołanej przez Ł. O. Z. Kol. w dniu 

11 sierpnia, na konferencji sportowej Ł.O.Z. Bokserskiego w do. 10.8. b.r. 

CZŁONKOWSTWO KLUBU SPORTOWEGO T.F.S.J. Klub sportowy 

jest członkiem w następujących organizacjach: w Radzie Klubów Fab

rycznych od 1931 roku, w Polskim Związku Lekkoatletycznym od 1931 

roku, w Polskim Związku Bokserskim od 1932 roku, w Polskim Związ

ku Kajakowym od maja 1936 roku i w Polskim Związku Kolarskim od 

października 1937 roku, dokąd Klub wpłaca członkowskie składki roczne. 

KONTAKT KLUBU Z INSTYTUCJAMI i ORGANIZACJAMI. 

W okresie sprawozdawczym Klub Sportowy T. F. S. J. był w kontakcie 

z Miejskim Komitetem P.W. i W.F., z Komendą Powiatową P.W. i W.F. 

oraz Poradnią Sportowo - Lekarską, której lekarz badał członkinie 

i członków, w wyznaczone dnie, w Poradni bez pobierania honorarium, 

zaś zawodniczki i zawodników dodatkowo przed każdemi zawodami po

bierając honorarium 10.-Zł. od zwykłych zawodów towarzyskich i 15.

Zł. od zawodów mistrzowskich. 
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Ponadto Klub utrzymywał stosunki towarzyskie ze szkołami 
średnimi oraz ze wszystkimi organizacjami sportowymi w Tomaszowie 

· zapraszając do współudziału w imprezach sportowych organizowanych 
przez nas. k/!L 

ZA WODY i KURSY OGÓLNIE. W okresie sprawozdawczym'-~ 
ganizował względnie brał udział w 11 zawodach lekkoatletycznych, 11 
-bokserskich-, 9-kola·rF-kich, 6-:-kajakowych, 5- gier sportowych, 3-
stzeleckich i 2-turniejach w szachy, ogółem w 36 zawodach. Na kursy 
wysłano ogółem 6 osób w tym jedną na 3 tygodniowy kurs lekkoatle
tyczny do Warszawy, jedną na 7-dniowy kurs szkutniczy do Warszawy, 
jedną na 18-to-dniowy kurs pływacki do Zgierza, jedną na 3-tygodnio
wy kurs gier sportowych d<:> Łodzi, 2 osoby na 3-tygodniowe kursy 
pięściarstwa dla instruktorów w Poznaniu i dla przodowników w Łodzi. 

NADZWYCZAJNE WALNE ZGROMADZENIE. W dniu 23 stycz
nia 1938 roku odbyło · się Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie zgodnie 
z uchwałą członków Klubu na Rocznym Walnym Zgromadzeniu z dnia 
28 listopada 1937 roku, w sprawie zmiany statutu Klubu. Wobec nie 
przybycia wymaganej statutem(§ 38) ilości członków Klubu na Nadzwy
czajne Zgromadzenie uchwał żadnych nie powzięto. 

W związku z tym na porządku dziennym Walnego Rocznego 
Zgromadzenia, które ma się odbyć w dniu 27 listopada 1938 roku, jest 
umieszczony punkt dotyczący zmiany statutu Klubu. 

SUBSYDIUM T.F.S.J. Otrzymywane subsydium od Tomaszow
skiej Fabryki Sztucznego Jedwabiu do kwietnia 1938 roku w wysokości 
150.-Zł. zostało powiększone, na skutek starań Zarządu Klubu o 100.-Zł. 
miesięcznie, począwszy od 1 maja 1938 roku. Razem więc stałe subsy
dium T.F.S.J. dla Klubu Sportowego wynosi 250.-Zł. miesięcznie. 

Zaznaczamy, że składki członków Klubu wynoszące 30 groszy 
miesięcznie, pokrywają zaledwie w 18% potrzeby czynnych sekcyj spor
towych Klubu. 

Poważną pozycją w dochodach Klubu był dar p. Prezesa Wiślic
kiego w wysokości 2.000.-Zł. z przeznaczeniem przez darczyńcę na ce
le szkolenia instruktorów i potrzeby ogólno-sportowe Klubu. Podkreś
lić również należy o stałej pomocy dla Klubu p. Dyrektora Michała 
Hertza tak moralnej, jak i materialnej w roku sprawozdawczym. 
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Sprawozdanie kasowe 

PR ZYCH ÓD: 

Saldo kasowe na dzień 16 listopada 1937 roku 

Subsydium Tom. Fabr. Szt. Jedw. za 11 miesięcy . 2.250.-

Ofiara Prezesa Klubu p. inż. Liwowskiego . 

Składki i wpisowe od członków 

Dochody z zawodów 

Ze sprzedaży sprzętu 

Za znaczek klubowy 

Z imprez towarzyskich 

Dochód z przystani kajakowej 

75.40 

1.147.40 

. 2.183.25 
62.-
4.-

131.91 

60.70 

189.50 

896.61 

Zwrot od sekcji narciarskiej za buty . 

Zwroty i storna 16.- 6.120.16 

7.0y16.77 

Sprawozdanie z daru 
WPŁYWY: 

Dar Prezesa T. F. S. J. inż. Feliksa Wiślickiego. 2.000.-

---------------2.000.-

Sprawozdanie 
PR ZYCH ÓD: 

W pływ ogólny według spr a wo zdania kasowe ~ „ 
Wpływ z daru p. Prezesa Wiślickiego 

7.016.77 

2.000.-

9.016.77 
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Klubu za 1938 rok 

Na zawody 

Na szkolenie zawodników 

Na sprzęt nowy 
Konserwacja sprzętu 
Kancelaryjne . 
Świadczenia na rzecz Zw. Sportowych 

Za stracony czas pracy 

Leczenie za wodników 
Na wyjazdy członków Zarządu na zebrania 

Podatek od biletów 

Nagrody i dyplomy 
Na zakup butów dla sekcji narciarsk. 

Na obóz narciarski 
Wycieczki 

Różne. 

Saldo na dzień 1 listopada 1938 r. ·-

R O Z C H Ó D: 

3.225.41 
188.-

580.40 
177.05 
259.53 
235.66 
470.33 

130.85 
153.40 

101.55 
214.37 
200.-

150.-

60.30 

144.53 6.291.38 

725.39 

7.016.77 

Pana Prezesa Wiślickiego 

Na szkolenie instruktorów 

Na budowę nowych kajaków 
Saldo na 1. 11. 1938 r. 

ogólne 

RozchJ~ólny według spraw. kasowego 
Rozchód~rezesa Wiślickiego . 
Saldo ogólne na 1. 11. 1938 r. . 
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WYD ATK I: 

207.20 

601.20 808.40 

ROZCHÓD: 

6.291.38 

1.191.60 

2.000.-

808.40 7.099.78 

1.916.99 

9.016.77 



Sprawozdanie Wydziału Sportowego 

W roku sprawozdawczym wydział sportowy, po ukonstytuowa

niu się Zarządu Klubu, składał się z następujących osób: 
Kierownik: inż. Jan Hertz 
Członkowie: p. Janina Nowicka 

p. Henryk Lasota, 
pozatem, stosownie do regulaminu, w skład wydziału sportowego wcho

dzili kierownicy poszczególnych sekcji. 
Na skutek przyjęcia funkcji gospodarza przez p. Lasotę, do wy

działu sportowego wszedł na jego miejsce p. inż. Olgierd Bobowski, 

który od września b.r. był, ze względu na zajęcia prywatne, zwolniony 

z udziału w pracach Zarządu. P. Janina Nowicka, ze względu na swój 

wyjazd z Tomaszowa, wystąpiła od 1 lipca z Zarządu Klubu. 
Jak z tego wynika, normalna praca wydziału sportowego~ była 

w roku bieżącym bardzo utrudniona, zwłaszcza, że kierownik wydziału, 

który jest wice-prezesem Klubu, był zmuszony zaEtępować Prezesa Klu

bu w czasie jego choroby, tj. przez przeciąg czasu od końca marca do 

końca lipca b.r. . 
Wyżej podany stan rzeczy odbija się niekorzystnie na ilośćt.zeb

rań wydziału, które się odbyły, a mianowicie zamiast zebrań co mie

siąc, jak tego wymaga regulamin wydziału sportowego, odbyły się tyl

ko 4 zebrania a mianowicie: 16. 12. 1937 roku, 4. 3. 1938 r., 21.4. 1938 r. 

i 6. 9. 1938 r. 
W braku formalnych zebrań Kierownik wydziału sportowego 

starał się o il~ możności utrzymywać stałą łączność z kierownikami 

sekcji. 
Jak to wykażą poniżej podane sprawozdania poszczególnych 

sekcji, rok ubiegły nie może się poszczycić wielkimi sukcesami, nato

miast wiele czynników składa się na to, że przy dobrych chęciach 

i staraniach członków Klubu rok następny może dać dobre rezultaty. 

Wielkie trudności w pracy sportowej klubu, w roku ubiegłym 

były spowodowane pewnemi brakami materialnymi, a mianowicie: 

1) przebudową boiska, 2) szczupłością lokalu zimowego przy ul. Spal

skiej, 3) brakiem odpowiedniej szatni przy boisku, 4) brakiem odpo

wiedniego sprzętu wyścigowego. Trudnościom tym staraliśmy się o ile 

możności zaradzić, zwracając na nie usilną uwagę Zarządu i Gospodarza 

Klubu, co przyczyniło się do usu'nięcia większości braków. 
Poza usunięciem trudności wyżej wspomnianych, czynnikiem 

rokującym osiągnięcie lepszych wyników w roku przyszłym jest duży 

wysiłek, który Zarząd Klubu włożył w szkolenie instruktorów. Na kur

sach instruktorskich w roku ubiegłym była jedna członkini Klubu 

i czterech członków. 
Poza już osiągniętymi rezultatami które, pomijając sprawę nauki 

pływania, są już wyraźne, nie wątpimy, że osiągną oni jeszcze i dalsze. 
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Warunkiem jednak do teg-0 jest to, żeby członkowie Klubu 
Sportowego byli nie tylko członkami Klubu, ale naprawdę sportowcami. 

Jak ze sprawozdań poniżej podanych wynika, jeśli dodać sumę 
członków podanych przez poszczególne sekcje to otrzymamy liczbę 235 
członków. Jednakże wielu czynnych sportowców należy u nas do kilku 
sekcji, tak, że liczbę wypada znacznie zmiejszyć. Okaże się z tego, że 
tylko mniej niż połowa członków Klubu uprawia sporty, a reszta tylko 
się sportem „interesuje". Apelujemy więc do tej reszty, aby się wzięła 
szczerzej do sportu, gdyż niezależnie od tego, czy osiągną indywidual
ne zaszczytne wyniki czy nie, zwiększając ogólnie liczbę uprawiających 

sport w naszym Klubie, przyczynią się tym samem do koniecznego 
podniesienia jego poziomu. 

Poniżej podajemy sprawozdania poszczególnych sekcji: 

Sprawozdanie sekcji lekkoatletycznej panów. 

1. Sekcja liczy 15_ członków, 
2. Kierownikiem sekcji był p. Zygmunt Benben do 8 marca 

1938 roku, a następnie od 18 marca 1938 roku p. Władysław Gielzak. 
3) Członkowie odbyli zebrania 29. 4 i 4. 8 1938 r., na który ch 

były omawiane sprawy sekcji lekkoatletycznej. 
4) Zaprawa zimowa w roku bieżącym, tak, jak i w latach po

przednich nie została doprowadzona do skutku, czemu głównie na 
przeszkodzie stanął brak sali, która w zimie prawie, że całkowicie była 
zajętą przez sekcję bokserską i wioś'larską (sucha zaprawa kajakowa). 
Treningi rozpoczęły się na boisku w końcu marca po o~ęciu kierow
nictwa sekcji przez p. Gielzaka. Od kwietnia do czerwca treningi odby
wały się dwa razy w tygodniu, a następnie do września codzień prócz 
soboty i niedzieli. Przeciętnie ćwiczących było 10 do 15-tu panów. 

5. Sezon lekkoatletyczny rozpoczęty został, 

Dnia 20. 3. 1938 r. wewnętrznoklubowym biegiem naprzełaj na terenie 
koła boiska (1.000 m.), w którym na 11 startują

cych I miejsce zajął p. Jerzy Arndt. 

Dnia 10. 4. 1938 r. odbył się bieg naprzełaj (około 3.000 m) zorgani
zowany przez nasz Klub, na terenie przylegającym 

do własnego boiska, dla wszystkich chętnych z te
renu m. Tomaszowa. Na ogólną ilość 18-tu startu
jących wzięło udział w biegu trzech '.członków na
szego Klubu, zajmując II miejsce i dwa dalsze (Xlll 
XV-te) miejsca. 

Dnia 3. 5. 1938 r. Klub nasz zorganizował na terenie m. Tomaszowa 
Narodowy Bieg Naprzełaj, w którym wzięło udział 

we wszystkich grupach 51 zawodników, w tym 5 
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z Klubu Sportowego T.F.S.J. 
W grupie stowarzyszonych w PZLA, w której star
towało 5 zawodników na trasie około 4.800 m. 
1-sze miejsce zajął z naszego Klubu p. Aleksander 
Wochna. 

Dnia 19. 6. 1938 r. Klub nasz zorganizował na boisku miejskim zawo
dy lekkoatletyczne o mistrzostwo klasy C. Z na
szego Klubu startowało 5 członków, przyczem 
p. Bartosiak zdobył klasę „B" w rzucie oszczepem 
(42,59 m.) 

Dnia 25 i 26 6.1938r. wzięliśmy udział w zawodach o mistrzostwo klas 
„A" i „B" '!ł Łodzi na boisku ŁKS'U. Startowało 
4-ch panów, przyczem zdobyli w klasie „B". p. Goź
dzik I miejsce w rzucie dyskiem i Il-gie w rzucie 
młotem. 

Dnia 17 i 18 9.1938r. w zawodach w dziesięcioboju o puchar p. Prezesa 
Wiślickiego brało udział 10 panów. 
I miejsce (3729 p.) zdobył p. Tadeusz Królski, 
II „ (3620 p.) „ p. Jan Goździk, 
III „ (3397 p.) " p. Edward Tychmano-

wiez. 
Dnia 24 i 25 !J.1938r. odbyły się na naszym boisku zawody o mistrzost

wo m. Tomaszowa, zorganizowane przez miejski 
komitet P.W. i W.F. Na ogólną liczbę 56 startują

cych zawoanik6w, z 6-ciu klubów, z naszego Klubu 
stawało 7 zawodników. 
Mistrzostwa zdobyli: 
p. Tadeusz Królski na 100 m. i 110 m. z płotkami, 
p. Jan G@ździk w rzucie kulą i oszczepem, 
p. Czesław Ossowski w rzucie dyskiem. 

Dnia 23. 10. 1938 r. Klub nasz zorganizował, na zakończenie sezonu, 
bieg naprzełaj na terenie przylegającym do boiska 
(około 3.000 m.) dla wszystkich chętnych z terenu 
m. Tomaszowa, w którym wzięło udział 8 zawod
ników; z naszego Klubu nikt nie startował. 

6. Wyniki osiągnięte przez sekcję w roku bieżącym są dość 

skromne, jednakże stanowią już pewną poprawę w stosunku do roku 
zeszłego. Jako objaw dodatni i rokujący dobre wyniki należy uważać 

dopływ nowych zawodników do ·sekcji lekkoatletycznej panów. 

Sprawozdanie sekcji lekkoatletycznej pań 
1. Sekcja liczy 10 członkiń, 
2. Kierowniczką sekcji była początkowo p. Mieczysława Hoły

szewska, a następnie p. Ella Patzówna. 
3. Zaprawa zimowa na sali odbywała się 2 razy w tygodniu, 
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pod kierownictwem p. Hołyszewskiej, a następnie od końca kwietnia 
pod kierunkiem p. Patzówny. Wreszcie z · chwilą, gdy dostatecznie się 

ociepliło, na boisku również 2 razy w tygodniu. Z powodu przebudowy 
boiska, treningi odbywały się nie regularnie. Przeciętnie na treningach 
pań ćwiczących było 5-7, stale ćwiczących tylko 4 panie. 

4. W czasie od 20. 3. do 10. 4. 1938 roku była na kursie lek
kiej atletyki w CIWF na Bielanach p. Ella Patzówna, która ukończyła 
ten kurs z wynikiem dobrym. 

5. Udział sekcji w zawodach był w roku bieżącym nieznaczny. 
Dnia 8. 5. 1938 r. odbyły się na boisku własnem zawody eliminacyj

ne wewnętrznoklubowe, w których wzięło udział 

10 pań, 
Dnia 29 5. 1938 r. członkinie sekcji lekkoatletycznej wraz z wieloma 

innemi członkiniami Klubu, razem w liczbie 40, 
wzięły udział w święcie P. W. i W.F. zorganizowa
nym na boisku miejskim, gdzie uczestniczyły w de
filadzie, w gimnastyce pokazowej i odtańczyły ku
jawiaka w strojach ludowych. 

Dnia 26. 6. 1938 r. odbyły się w Łodzi na boisku ŁKS'u zawody lek
koatletyczne o mistrzostwo klasy A i B pań, w któ
rych wzięło udział 6 pań. W zawodach tych p. Ella 
Patzówna zajęła I miejsce w klasie A w biegu 80 
m. przez płotki. 

Dnia 18. 9. 1938 r. do zawodów w pięcioboju o puchar przechodni p. 
Prezesa Feliksa Wiślickiego stanęło 7 pań przyczem 
l-sze miejsce (125 punktów) zdobyła p. Ella 

Patzówna 
( 86 punktów) zdobyła p. Zofia 

Skorupińska 

( 76 punktów) zdobyła p. Janina 
Dylewska 

Pozatem w reprezentacji Ł. O.Z.L A. startowała dwa razy p. EU.a 
Patzówna: w dniu 16 czerwca 1938 r. w Poznaniu i w dniu 3. 7. 1938 r . 

II-gie 
" 

Ill-cie 
" 

w Katowicach. 
Tegoroczne wyniki sekcji są słabsze niż w latach poprzednich. 

Przyczyniły się do tego: przebudowa boiska, która na pewien czas 
utrudniała prowadzenie zaprawy, brak porządnej szatni blisko boiska 
(został on częściowo usunięty pod koniec sezonu) i mniejsze zaintere
sowanie członkiń sekcji zaprawą. Brak odpowiedniej zaprawy nie poz
wolił. więc na wzięcie większego udziału w zawodach. 

Sprawozdanie sekcji wioślarskiej 
1. Sekcja liczy 72 członków, z tego 41 członków posiada legity

macje P.Z. Kajakowego, zaś 7 zawodniczek i 14 zawodników posiada 
legitymacje zawodnicze. 

· 9 



2. Kierownikiem sekcji był p. Eugeniusz Jankowski, jego zas
tępcą i skarbnikiem p. Jan Kaźmierowski, p. Leon Koprowski - gospo
darzem przystani, p. Jerzy Kaźmierowski-sekretarzem, p. Fabian Wo
jewódzki opiekował się łodziami, a p. Wacław Łosicki-warsztatem pod
ręcznym. Sekcja posiada: jednego instruktora sportowego, jednego po
mocnika instruktora sportowego i jednego instruktora szkutnika. 

3. Członkowie sekcji odbyli 3 plenarne zebrania, (obecnych od 27 
do 34 czł.) oraz 7 zebrań zawodników przed zawodami. 

4. W zimie 1937/38 zaprawę suchą i gimnastykę prowadził, dwa 
razy w tygodniu, p. Borensztajn (18 treningów-obecnych ~ do 10 osób) 
W okresie letnim do 1. 6. 1938 r. prowadził treningi p. Borensztajn, 
a następnie p. Jan Kaźmierowski (obecność od 6 do 12 osób). 

5. W .czasie od 7 do 26 marca 1938 roku, był na kursi~ pływac
kim w Zgierzu p. Jerzy Kaźmierowski, zaś p. Zbigniew Ziętek był 
w Warszawie, na kursie szkutniczym w czasie od dnia 13 do 19 marca 
1938 roku. Obaj wspomniane kursy ukończyli. 

6. Sekcja wioślarska brała udział lub organizowała następlłjące 

zawody: 

Dnia 15. 5. 1938 r. Zawody o mistrzostwo warszawskiego okręgu PZK. 
zorganizowane przez nas. Brały udział 4 kluby, 
z 25 zawodnikami, w tern 5 zawodników i 7 zawod
niczek naszych. Zajęliśmy pierwsze miejsca w bie
gach, Kl W i K2W pań na 600 m. (p.p. Dylewska 
i Skorupińska). 

Dnia 29. 6. 1938 r. Międzyklubowe regaty kajakowe w Warszawie, 
z udziałem jednej zawodniczki i jednego zawodni
ka, którzy zajęli drugie miejsca w biegu Kl W pa
nów na 10.000 m. i Kl W pań na 600 m. (p.p. Dy
lewska i Furdal). 

Dnia 7. 8. 1938 r. Międzyklubowe regaty o mistrzostwo m. Tomaszo
wa, zorganizowane przez nas. Brały udział 3 Kluby, 
z 21 zawodnikami, w tern 9 naszych. Zajęliśmy jed
no pierwsze miejsce w biegu Kl W na 10.000 m. 
(p. Furdal), w ogólnej punktacji-drugie. 

Dnia 28. 8. 1938 r. Wewnętrznoklubowe zawody KlW na 10.000 m. o 
nagrodę przechodnią Dr. Potapowiczówny (zwycię

żył p. Furdal), brało udział trzech zawodników. 

Dnia 11. 9. 1938 r. W międzyklubowych regatach kajakowych, o mis
trzostwo Warszawy, wzięły udział 2 zawodniczki i 3 
zawodników. Zdobyliśmy I mieJSCe w biegu 
K2W pań na 600 m. (p. p. Dylewska i Sporupiń
ska), 11-e miejsce w biegu Kl W pań na 600 m. 
(Skorupińska) i II-e miejece w biegu Kl W panów 
na 1.000 m. (p. Furdal). 
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Dnia 2. X. 1938 r. Międzyklubowe zawody kajakowe, na zakończenie 

sezonu wioślarskiego, o nagrodę przechodnią im. 
ś.p. Józefa Karlińskiego. Udział wzięły 3 kluby z 
10 zawodnikami, w tern 2-ch naszych, którzy w bie
gu K2W na trasie Tomaszów - Spała - Tomaszów, 
zajęli I-sze miejsce i nagrodę przechodnią poraz 
I-szy (p. Furdal i p. Wojtaszek). 

7. Dzięki ukończeniu kursu szkutniczego przez p. Ziętka, ruszy
ła wreszcie z miejsca sprawa budowy sprzętu wyścigowego, tak, że pod 
koniec sezonu Klub posiada wybudowane we własnym zakresie 2 ka· 
jaki: K2W i KlW z dykty 3 m/m i 2 kajaki: K2W i KlW z dykty 1 
mim lotniczej, które pozwolą obecnie na odpowiednie prowadzenie tre

ningów i nieskrępowany udział w zawodach. 

Zwracamy uwagę, że członkowie chcący prywatnie sobie budo
wać kajaki wyścigowe, będą oczywiście mogli korzystać z posiadanego 

przez Klub prawidła do budowy. 

8. Naogół rok ub~egły nie wykazał się specjalnie wybitnymi wy
nikami sportowymi, a to z tego względu, że dopiero pod koniec sezonu 
można było uważać kwestię sprzętu wyścigowego za rozwiązan11. Rów
nież w turystyce poza krótkiemi wycieczkami po Pilicy i dwudniową 

wycieczką 15 osób w górę rzeki, dnia 5 i 6 czerwca 1938 r., nie mo
żemy zanotować ciekawych wyników. 

Sądzimy jednak, że ze względu na duże zainteresowanie i licz
ny stan członków sekcji, rok przyszły wykaże się pięknemi wynikami, 
tak sportowymi jak i turystycznymi. 

Sprawozdanie sekcji kolarskiej 

1. Sekcja liczy 35 członków, w tym 23 posiada umundurowanie. 

2. Kierownikiem sekcji był p. Stefan Mędrzycki, kapitanem 
sportowym p. Władysław Szymański, wice-kapitanem p. Józef Spała. 

Kapitanem turystycznym p. Władysław Świdziński, jego zastępcą p. Tka
czyk. Sekretarzem był p. Marian Kamiński, gospodarzem p. Aleksander 
Zatorski. 

3. Członkowie sekcji kolarskiej odbyli 2 zebrania: w dniu 16. 3. 
1938 r. i 2. 5. 1938 r. na których omawiane sprawy umundurowania 
członków oraz koszulek i spodenek sportowych do zawodów. 

4. Ze względu na specjalne waf'llnki pracy sekcji, zaprawę szo
sową odbywali członkowie naogół indywidualnie. Zaprawy zimowej, nie
stety, również i w roku bieżącym nie udało się zorganizować. 

5. Sekcja kolarska w ubiegłym roku sprawozdawczym zorgani
zowała następujące zawody i imprezy: 
Dnia 22. 5. 1938 r. Zawody wewnętrznoklubowe na trasie 25 km. Star

towało 8 zawodników, pierwsze miejsce zajął 

p. Stark. 
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Dnia 5. 6. 1938 r. Zawody wewnętrzna-klubowe na czas na trasie 
50 km. Startowało 10 zawodników, pierwsze miej
sce zajął p. Stark. 

Dnia 28 i 29 8.1938r. Półtoradniowy Okręgowy Zjazd Kolarski do Toma- . 
szowa. W zjeździe wzięło udział 228 kolarzy z ca-
łego okręgu łódzkiego z 11 klubów. 

Pozatem członkowie sekcji kolarskiej, brali udział w następują
cych zawodach i imprezach: 
Dnia 3. 5. 1938 r. Zawody na trasie 25 km. organizowane przez Zw. 

Strzelecki w Tomaszowie Maz. Startowało 5 na
szych zawodników, zajmując II-gie (p. Kudliński) 
IV i V miejsca. 

Dnia 16. 6. 1938 r. Zjazd gwiazdzisty kolarzy do Łowicza, na święto 

Bożego Ciała, wzięło udział 4 członków sekcji. 
Dnia 27. 6. 1938 r. Trzech członków sekcji (p.p. Władysław Szymański, 

Antoni Czuryło i Władysław Kaczmarski), wzięło 
udział w Ogólnopolskim Zjeździe Kolarskim do 
Piotrkowa, skąd udali się z całym zjazdem na 
czterodniową wycieczkę turystyczną do Częstocho

wy, Katowic, Ojcowa i Krakowa (trasa około 700 
km). 

Dnia 7. 7. 1938 r. Zawody o mistrzostwo drużynowe m. Tomaszowa 
i indywidualne na trasie 100 km. organizowane 
przez Zw. Strzelecki w Tomaszowie. Drużyna nasza 
(4 kolarzy zajęła III miejsce, zaś indywidualne II 
miejsce zajął p. Harry Stark (vice - mistrz Toma
szowa) 

Dnia 23. 8. 1938 r. W zawodach kolarskich w Głownie, na trasie 100 
km. dla zawodników z licencjami, zajął p. Stark 
XI-te miejsce, zaś na trasie 50 km. dla zawodników 
z kartami wyścigowemi, p. Henryk Chmielewski 
zajął VIII-e miejsce. Pozatem dwóch naszych za
wodników biegu nie ukończyło. 

Dnia 16. 9. 1938 r. Na uroczystości zamknięcia sezonu kolarskiego 
w Łodzi i wręczenia wojsku przez kolarzy CKM'u, 
udało się rowerami 5 kolarzy. 

6. Ogólnie biorąc, praca sekcji kolarskiej mimo to, że spodzie
waliśmy się po przyjęciu w końcu zeszłego roku do P.Z Kol., większego 
ożywienia, nie wykazała lepszych ·rezultatów niż w roku zeszłym. Li
cencje uzyskało w roku bieżącym, dwóch zawodników (p.p. Stark i Krę
żelewski), karty wyścigowe 3-ch (Starczewski, Pawłowski Bronisław, 
Tkaczyk Józef). Kwestia ew. nabycia przez członków strojów kolarskich 
mimo, że była długo na zebraniach sekcji omawiana, nie została roz
wiązana w tym roku. W najbliższej przyszłości, pożądane jest zrealizo
wanie zaprawy zimowej (gimnastyka, udział w innych sekcjach, zapra-
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wa na rqlkach). 

Sprawozdanie sekcji gier sportowych 
1. Sekcja liczy 10 członków. 
2. Kierownikiem sekcji był p. inż. Olgierd Bobowski. Funkcje 

kapitana sekcji sprawował początkowe p. Tadeusz Ojrzyński, a następ

nie p. Edmund Wojewódzki. 
3. Członkowie sekcji 5 maja 1938 roku odbyli zebranie, na któ

rym omówiono program prac sekcji. 
4. Treningi siatkówki (głównie) i koszykówki rozpoczęły się w 

miesiącu maju i odbywały się dwa razy w tygodniu, we wtorki i piątki. 
Odbywały się one dość regularnie, t.j. wykorzystano wszystkie dni po
godne. Obecność na treningach 8-1 O członków. 

5. Poraz pierwszy w tym sezonie wystąpili członkowie sekcji 
Dnia 29. 5. 1938 r. biorąc udział w defiladzie na święcie PW. i WF. 

na boisku miejskim, a następnie tegoż dnia w ra
mach święta, rozegrali mecz siatkówki z k. s. „Ha
koah", który wyelimował uprzednio, biorący udział 

w zawodach k. s. ż. T.G.S„ w stosunku 2:1. Druży
na nasza wygrała z Hakoahem w stosunku 2: 1. 

Dnia 5. 8. 1938 r. rozegrano na naszym boisku mecz siatkówki z r.k.s. 
„ Tur", wygrywając w stosunku 2:1 !stosunek pun
któw 36:23.I 

Dnia 12. 8. 1938 r. odbyło się spotkanie rewanżowe w siatkówkę na 
boisku r.k.s. „ Tur", w którym wygraliśmy w sto
sunku 2:1 !stosunek punktów 29:401. 

Dnia 20. 8. 1938 r. odbył się mecz z k.s. „Hakoah", w siatkówkę i ko
szykówkę. W siatkówkę wynik był remisowy 1:1 
!stosunek punktów 9: 15 i 15: 91, zaś w koszykówkę 
wygraliśmy w stosunku 30: 14. 

Dnia 3 i 4. 9. 19381'. sekcja gier sportowych wzięła uddział w turnieju 
siatkówki, organizowanym przez miejski komitet 
PW. i W.F. W pierwszym dniu pokonaliśmy T.G.S. 
„Ruch" w stosunku 2:1, w drugim zaś dniu wyco
faliśmy się z meczu z k. s. „ Tomaszowianka", na 
skutek zatargu z kierownictwem zawodów. 

6. Początkową pracę sekcji utrudniał brak koszulek treningo
wych dla członków, czemu Zarząd Klubu zapobiegł, rozsprzedając człon
kom sekcji 10 kompletów spodenek i koszulek po 1.-zł. 

7. Naogół w stosunku do roku ubiegłego, daje się zauważyć 

pewna poprawa w pracy sekcji, jednakże rozwój sekcji hamuje brak 
dalszego dopływu młodych sił. 

Sprawozdanie sekcji bokserskiej 
1. Sekcja liczyła w ubiegłym sezonie 10 członków, obecnie liczy 

12 członków. 
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2. Kierownikiem sekcji był p. Juliusz Mutschke, instruktorem 
zastępcą kierownika sekcji był p. Jan Goździk. 

3. Członkowie sekcji odbyli 3 plenarne zebrania, na których by
ły omawiane sprawy organizacyjne sekcji i treningów. 

W roku bieżącym został opracowany regulamin sekcji bokser
skiej, zatwierdzony przez Zarząd Klubu 22 marca 1938 roku. 

4. Treningi odbywano trzy razy w tygodniu. W sezonie ubieg
łym, t.j. od listopada do maja 1938 roku odbyły się 82 treningi prze
ciętnie obecnych było 7 członków, maksymalnie 9, minimum 2. W se
zonie bieżącym treningi wznowiono od 15 sierpnia b.r. i odbyto 32 tre
ningi, na których przeciętnie było po 8 osób. W czasie przerwy letniej 
członkowie sekcji bokserskiej brali udział w pracach innych sekcji, 
głównie lekkoatletycznej i wioślarskiej. Treningi w sezonie ubiegłym 
prowadził p. Jan Goździk, zaś na początku bieżącego sezonu p. Woj
sławski, aż do powrotu z kursu instruktorskiego z Poznania p. Goździ
ka, który w dalszym ciągu treningi prowadzi. 

5. W roku bieżącym dwóch członków sekcji ukończyło kursy 
instruktorskie. I tak, w czasie od 16. 8 do 3. 9. 1938 roku p. Goździk 
ukończył kurs instruktorski zorganizowany przez P. Z. B. w Poznaniu, 
zaś p. Jerzy Arndt ukończył w czasie od dnia 3 do 22. 10 1938 r. kurs 
przodowników bokserskich zorganizowany przez Ł. O. Z. B. w Łodzi. 

6. W ubiegłym sezonie po nawiązaniu kontaktu z licznymi klu
bami zamiejscowymi, przeprowadzono następujące zawody towarzyskie: 

Dnia 12. 12. 1937 roku w Tomaszowie z T.G. „Sokół" (Łódź) z 
wynikiem 8 : 6. 

Dnia 6. 2. 938 roku w Tomaszowie z K. S. „Gra nat" (Kielce) 
z wynikiem 4: 1 O. 

Dnia 20. 2. 1938 roku w Tomaszowie i K.S. „Forward" (W-wa) 
z wynikiem 7:9. 

Dnia 13. 3. 1938 r. w Pionkach z K.S. "Proch" (Pionki) z wyn. 12: 4. 
Dnia 2. 4. 1938 roku w Kielcach z K. S. „Granat" (Kielce) 

z wynikiem 3:13. 
Dnia 24. IV. 1938 r. w Tomaszowie z K.S. "Fort-Bema" (W-wa) 

z wynikiem 4:12. 
Dnia 15. 5. 1938 roku w Warszawie z K.S. "Fort-Bema" (W-wa) 

z wynikiem 4:12. 

Pozatem w ramach rozrywek o puchar im. ś.p. Ottona Lande
cka zostaliśmy wyeliminowani w zawodach, które odbyły się dnia 13.2. 
1938 roku w Tomaszowie z K. S. "Ikape" (Łódź) z wynikiem 6:10. 

W bieżącym sezonie nasza drużyna bokserska została zgłoszona 
do mistrzostw okręgu w klasie B i rozegrała już następujące zawody: 

Dnia 2. 10. 1938 r. w Tomaszowie z K. S. "Gwiazda" (Łódź 
z wynikiem 9:5. 

Dnia 9. 10. 1938 r. w Łodzi z K.8. "Geyer" (Łódź) z wyn. 7 : 9 i 
Dnia 22. 10. 1938 r. w Łodzi z T.G. "Sokół" (Łódź) z wyn. 8:8. 
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7. Jak z pbdanego sprawodania wynika, sekcja bokserska wyka
zała w roku bieżącym bardzo dużą żywotność. Na skutek przeprowa
dzenia znacznej ilości zawodów towarzyskich, w ubiegłym sezonie, 
a zwłaszcza na skutek ukończenia kursów specjalnych przez dwóch 
członków sekcji, poziom wyszkolenia w sekcji znacznie się podniósł 

w sezonie - bieżącym, co już uwidoczniło się w wynikach z mistrzostw 
drużynowych klasy B. Niestety hamulcem w rozwoju sekcji jest brak 
dopływu nowych sił, tak, że sekcja rozporządza z ledwością jedną dru
żyną do zawodów. Celem zaradzenia tym brakom, sekcja bokserska or
ganizuje w roku bieżącym kurs młodzików, pozatem pożądane by było, 

żeby większa ilość członków Klubu, należała i brała udział w pracach 
sekcji. 

Sprawozdanie sekcji sportów zimowych 

1. Sekcja liczy 10 członków i 22 członkinie. 
2. Kierownikiem sekcji był p. inż. Olgierd Bobowski. 
3. Sekcja odbyła 3 zebrania, na których głównie były omawiane 

sprawy związane z organizacją sekcji, organizacją obozu w Bukowinie 
i wreszcie z jego likwidacją. 

4. Sekcja zorganizowała w czasie od 15-go lutego do 1 marca 
1938 roku obóz narciarski w Bukowinie Tatrzańskiej, w którym wzięło 

udział 18 członkiń i 5-ciu członków. Kierowniczką obozu i instruktorką 

była p. Mieczysława Hołyszewska. W ~zasie obozu poza nauką jazdy na 
nartach, odbyło się kilka wycieczek w góry, a na zakończenie obozu 
zawody o odznakę narciarską. 

5. Celem umożliwienia członkom udziału w obozie, wystarano 
się w Dyrekcji Fabryki o pomoc na zakup sprzętu, pozatem wypoży

czono część nart w powiatowym komitecie PW. i WF. 
6. Celem dalszego prowadzenia prac sekcji sportów zimowych, 

pożądane jest organizowanie obozów, jak również ułatwienie indywidu
alnych wyjazdów, do terenów o odpowiednich warunkach śniegowych. 
Należy propagować wśród członków nabywanie sprzętu do sportów zi
mowych (narty, łyżwy etc.). Brak ślizgawki nie pozwolił w roku spra
wozdawczym na zorganizowanie łyżwiarstwa. 

Sądzimy, że byłoby celowe wyszkolenie w Klubie instruktora 
sportów zimowych. 

Sprawozdanie sekcji strzeleckiej 

1. Sekcja strzelecka formalnie jeszcze nie została ostatecznie 
zorganizowaną, jednakże mamy około 10-ciu członków Klubu interesu
jących się sportem strzeleckim. 

2. Specjalnie systematyczne treningi nie odbywały się, a tylko 
doraźnie przed zawodami. 

3. Braliśmy udział w zawodach: 
Dnia 29. 5. 1938 r. w ramach święta PW. WF., zajmując IV-te 

miejsce na 12 zespołów. 
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Dnia 7. 8. 1938 r. na zawodach organizowanych przez Związek Strze
lecki w Tomaszowie, na 14 zespołów strzelających, 
nasza drużyna, w składzie sześciu osób, zajęła IX-te 
miejsce. 

Dnia 25. 9. 1938 r. w zawodach urządzanych przez Związek Rezerwis
tów Koło II przy T.F.S.J., zajęliśmy V-te miejsce. 

4. Ponieważ Zarząd Klubu przychylił się w zasadzie do prośby 
członków Klubu, uprawiających sport strzelecki, o kupno karabinka ma
łokalibrowego do treningów, można liczyć, że rok przyszły pozwoli nam 
osiągnąć w strzelectwie lepsze rezultaty. 

Sprawozdanie sekcji piłkarskiej 

Niestety, tak, jak i w roku poprzednim, sekcja ta jest w dal
szym ciągu jeszcze tylko w stadium organizacji. Sprawą organizacji sek
cji zajmował się p. Henryk Lasota. 

Na przeszkodzie w zorganizowaniu sekcji, stoi przepis statutu 
PZPN. nie zezwalający na przyjęcie klubu fabrycznego, noszącego tę 

samą nazwę co fabryka, w której pracują członkowie Klubu. 
Mimo interwencji w okręgowym urzędzie PW. i WF. w Łodzi 

i w Związku Związków Sportowych w Warszawie, nie udało nam się 

uzyskać przyjęcia naszego Klubu, w poczet członków Polskiego Związku 
Piłki Nożnej. 

Wobec tego Zarząd Klubu rozpatrywał sprawę założenia osob
nego klubu piłkarskiego, dla członków naszego Klubu i noszącego od
rębną nazwę. Nazwa odpowiednia została już wybrana i statut opraco
wany. 

Sprawę przyjęcia naszego klubu piłkarskiego do tomaszowskie
go podokręgu P.Z.P.N., omawiano z prezesem tutejszego podokręgu, ale 
jakoby można ją będzie wszcząć dopiero po wyborach władz w pod
okręgu tomaszowskim. 

Sprawozdanie sekcji szachowej 

1. Sekcja liczy 8 członków. 
2. Kierownikiem sekcji jest p. Oswald Kunkel, który od paź

dziernika 1937 roku spełnia tę funkcję zatwierdzoną przez Zarząd Klubu. 
3. Sekcja chociaż nie liczna, jest jednak bardzo żywotna, o czym 

świadczą prawie, że codziennie rozgrywki wśród członków, zaś stałe 

systematyczne treningi w środy i piątki. 
4. W roku bieżącym sekcja odbyła dwa turnieje ze Związkiem 

Strzeleckim w Tomaszowie, a mianowicie: 
Dnia 2. 2. 1938 r. w lokalu Klub'u •r.F.S.J. po zaciętej grze w 6-ciu 

parach, zwyciężył Klub w stosunku 9~:2~. 
Dnia 27. 3. 1938 r. odbył się rewanżowy turniej w lokalu Zw. Strze

leckiego, również w sześciu parach, w którym nie
znacznie przegraliśmy w stosunku punktów 5~:6~. 
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Najlepszy wynik sumaryczny, indywidualny z turniejów osiąg

nął p. Edmund Wojewódzki. 
5. Spodziewać się należy, ze względu na powiększenie lokalu 

klubowego, że sekcja zjedna sobie większą ilość graczy szachistów 
i wykaże się większą ilością turniejów. 

Sprawozdanie gospodarza. 
1. LOKAL KLUBOWY PRZY UL. SPALSKIEJ. Lokal klubowy 

zbyt szczupły do niedawna (121 m2
), został w październiku 1938 roku 

znacznie powiększony, bo o 137 m2• Razem więc lokal posiada 258 m2 

powierzchnił i niebawem będzie zaopatrzony w niezbędne urządzenia, 

jako to: magazyn na sprzęt, pomieszczenie na sekretariat, szatnię, 

ustęp, umywalnię i natryski tak bardzo potrzebne, szczególnie przy 
wykonywaniu treningów i wszelkich ćwiczeń gimnastycznych przez 
członków w lokalu. 

Lokal został tak rozmieszczony, że pewna część ogólnej sali 
jest wydzielona i przystosowana do ćwiczeń gimnastycznych, na której 
będzie można przebywać jedynie w stroju gimnastycznym. Wchodzenie 

więc w butach na tę część sali będzie niedozwolone. 
W ubiegłym, jak i w bieżącym roku, z lokalu korzystali tylko 

mężczyźni bowiem członkinie przez cały okres korzystały z dużej sali 
gimnastycznej oddziału Manipulacji, dzięki przychylności Dyrekcji Fabryki. 

W związku z powiększeniem i dostosowaniem lokalu do potrzeb 
członków wszystkich sekcji sportowych Klubu, spodziewać się można 

większego zainteresowania ze sfrony członków, którzy godziwie i z po
żytkiem dla siebie, będą mogli spędzać wolny czas na ćwiczeniach gim
nastycznych lub grach towarzyskich. 

2. BOISKO SPORTOWE. Boisko sportowe, które w roku bieżą

cym częściowo zniszczone przez okolicznościowe uroczystości, jakie od
bywały się na nim, było nie mniejszą troską Zarządu Klubu, bowiem 

w roku bieżącym zostało kompletnie przerobione, mianowicie: cała po
wierzchnia w odpowiedni sposób zniwelowana i nawieziona kompostem, 
zasiano trawę, a na bieżnie ponownie nawieziono szlaki, wywalcowano 
i ulepszono. 

3. SZATNIA i MAGAZYN PODRĘCZNY PRZY BOISKU. 
W ubiegłym, jak i do połowy sezonu bieżącego roku szatnie i maga
zyn na sprzęt sportowy znajdowały się w odległość o około 200 m. od 
boiska. 

Położenie szatni i magazynu w tak dużej odległości od boiska, 
było bardzo nie wygodne dla zawodniczek i zawodników, którzy mu
sieli tracić sporo czasu na przejście dość dużej przestrzeni, aby się zna
leźć na boisku, po przebraniu się w szatni lub odwrotnie. Trudnoś'ć ta 

dla udogodnienia członków Klubu została rozwiązana w ten sposób, że 

w lipcu 1938 roku szatnia została wybudowana tuż przy boisku i odpo
wiednio urządzona. Przewidziane natryski jeszcze nie zostały wykonane. 
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4. PRZYSTAŃ. Kiub posiada przystań wioślarską nad Pilicą, 
oddaną pod opiekę sekcji wioślarskiej, z której mogą korzystać wszys

cy członkowie Klubu. Zainteresowanie na przystani w sezonie jest du

że i zrozumiałe-świeże powietrze, woda i piękny krajobraz; to też nic 

dziwnego, że nie może ona pomieścić wszystkich, bowiem jej szczupłe 

pomieszczenie wystarczyło zaledwie na 52 miejsca, zajęte zupełnie przez 

kajaki turystyczne i regatowe, oraz łodzie wiosłowe. 
Ponadto przystań nie posiada odpowiednich szatni i innych 

urządzeń, a te które posiada (magazynik i szatnie-rozebrano w lecie 

na warsztat budowy kajaków regatowych), są zbyt szczupłe i nie przy

stosowane do potrzeb sekcji wioślarskiej. W roku bieżącym wybudowa

no w pobliżu przystani ustęp, którego nie było. 
Sądzimy, że sprawa budowy nowej, odpowiednio urządzonej 

przystani wioślarskiej, będzie kwestią najbliższych miesięcy, gdyż obiet

nica p. Dyrektora Hertza, wypowiedziana na "Opłatku" w dniu 5 stycz

nia 1938 roku, została już _częściowo dotrzymana, czego dowodem jest, 

że teren pod przystań został zakupiony, ogrodzony i plany wykonane. 

Należy podkreślić, że wszystkie inwestycje wykonane dla Klubu 

od początku jego istnienia, a więc od 1930 r. do obecnej chwili, były wy

konywane przez Tomaszowską Fabrykę Sztucznego Jedwabiu i na jej koszt. 
5. SPRZĘT. Nie ma sportu bez sprzętu. Od 1930 roku, a więc 

od chwili założenia Klubu do 1932 roku Tomaszowska ·Fabryki Sztucz

nego Jedwabiu zakupiła sprzętu za 5.917.45 Zł., a od 1933 do 1938 ro

ku włącznie, Zarząd Klubu zakupił sprzętu za 5.295.68 Zł. Razem więc 

od 1930 do HJ38 roku zakupiono sprzętu na sumę 11.213.13 złotych. 
Posiadamy sprzęt, ubiory sportowe dla następujących sekcji: 

lekkoatletycznej pań i panów, bokserskiej, wioślarskiej, gier sportowych, 

piłki nożnej, szermierczej, ping-pongowej i kolarskiej. 
W roku bieżącym kupiono sprzętu za 588.40 Zł., nie licząc kosz

tu budowy nowych kajaków regatowych (601.20 Zł.), na którego pokry

cie czerpano ze specjalnego funduszu. Ze sprzętu zakupionego w roku 

sprawozdawczym wymienić należy: płaszcze kąpielowe dla bokserów 

piłka gruszkowa, skakanki, trampki, pantofle z kolcami do biegów, dys

ki, oszczepy, kule, tyczka do skoku wzwyż, starter, ręczniki, dzbanki, 

miski, koło ratunkowe, wózek do przewożenia kajaków i t.d. 
Członkowie clo treningów otrzymują kostiumy lekkoatletyczne 

czyste i sprzęt cały, to też w roku bieżącym na konserwacje (pranie 

i reperację) wydano 177 .05 Zł. 

Od dłuższego czasu, bo do marca bieżącego roku, nie została 

ujęta w odpowiedoi sposób inwentaryzacja sprzętu, oraz jego wydawa

nie członkom do treningów. Na stan ten zwracała specjalną uwagę Ko

misja Rewizyjna Klubu w swoich protokółach. 
Dopiero od marca b.r. po obięciu funkcji przez obecnego gospo

darza, sprawa inwentaryzacji sprzętu została, jeśli nie zupełnie, to 

w znacznym stopniu uregulowana i doprowadzona do możliwego stanu 
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przez założenie odpowiedniej kartoteki i ponumerowanie sprzętu. 

Również została rozwiązana pomyślnie kontrola wydawanego 

sprzętu członkom do ćwiczeń, za pomocą odpowiednich kwitariuszy. 

Na p0dstawie danych dotyczących ciągłego dokupywania sprzę

tu, daje się stwierdzić, że wielu członków klubu nie opiekuje się po

wierzonym sobie sprzętem, tak, jakbyto być powinno. Sprzęt klubu wy

maga bowiem nietylko opieki gospodarza, ale i poszanowania przez 

wszystkich azłonków Klubu. 

Protokoł Komisji Rewizyjnej 
W dniu 28 listopada 1937 roku na Walnym Dorocznym Zgro

dzeniu Członków Klubu Sportowego Tomaszowskiej Fabryki Sztucznego 

Jedwabiu została wybrana Komisja Rewizyjna w składzie 3-ch osób, 

a mianowicie: pp. Jana Nowickiego, Wacława Waldek, Jana Hessa. 

Z powodu wyjazdu z Tomaszowa p. Jana Nowickiego, Komisja 

Rewizyjna w składzie pp. Wacława Waldek i Jana Hessa, sprawdziła 

w dniu 1 listopada 1938 roku stan kasy i in'.' en tarza Klubu i stwier

dziła co następuje: 
1. Książka kasowa po stronie przychodu i rozchodu jest zgodna 

z przedstawionymi dokumentami kasowymi. 
Stan kasy na dzień 1 listopada 1938 roku, według książki ka-

sowej, wynosi 1.916.99 Zł. 

Na powyższą sumę składają się 
a) gotówka w kasie fabrycznej 

następujące pozycje: 
2.01 Zł. 

b) na książeczce w P.K.O. Nr. ks. 242664 1.900.00 Zł. 

14 98 Zł. c) gotówka u skarbnika Klubu 

Razem jak wyżej 1.916.99 Zł. 

2. Inwentarz jest zgodny z zapisami w nowo-założonej kartotece. 

3. Sprzęt sportowy znaleziono w porządku, co do ilości zaksię

gowanej w nowo-założonej kartotece za wyjątkiem 2-ch par rękawic 

bokserskich, które, według oświadczenia Gospodarza Klubu, zaginęły 

w czasie meczu bokserskiego, w dniu 2. 10. 1938 roku z K.S. „Gwiazda", 

na co brak odpowiedniege protokółu. 
W nowo-założonej kartotece Komisja Rewizyjna, poczyniła za

piski odnośnie sprzętu do zniszczenia, pozostawiając wyeliminowanie 

zużytego sprzętu sportowego przyszłemu Zarządowi Klubu. 
Ponadto Komisja Rewizyjna stwierdziła, że postulaty poprzed

niej Komisji Rewizyjnej, odnośnie księgowania i wydawania sprzętu oraz 

ogólnej kontroli sprzętu, zostały wprowadzone w życie. 

Gospodarka prowadzona jest wzorowo, co umożliwiło Komisji 

Rewizyjnej szybkie przeprowadzenie kontroli i obliczenia sprzętu. 

Komisja Rewizyjna wyraża Zarządowi Klubu podziękowanie, za 

doprowadzenię do należytego stanu inwentarza i sprzętu sportowego, oraz 

przedkłada wniosek Walnemu Dorocznemu Zgromadzeniu Członków 

o udzielenie absolutorium ustępującemu Zarządowi Klubu. 
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